
 

خانواده ها دنبال نوشت افزار ارزان 

ایلنا در گزارشی به آمدن مهر ماه و گرانی لوازم مورد نیاز 
برای مدرسه رفتن اشاره کرده و گفته طی چند سال گذشته 
قیمت ها در بازار نوشت افزار افزایشی شده است و بسیاری 
به خرید حداقلی روی آورده اند تا فرزندشان بتواند سال 
تحصیلی را آغاز کند. در ادامه گزارش آمده که این روزها 
خرید در بازار لوازم التحریر به اوج خود رسیده است و در این 
میان دو دسته لوازم التحریر در بازار بیشتر به چشم می خورد؛ 
محصولات با کیفیت و اصطلاحا لاکچری و در مقابل لوازم 
بی کیفیت و گاه ارزان قیمت نیز این بخش عمده بازار لوازم 
التحریر را به خود اختصاص داده است.  بسیاری از بی کیفیت 
بودن محصولات گلایه دارند؛ اینجا در راسته فروشندگان 
لوازم التحریر، تنوعی از لوازم التحریر با قیمت های مختلف 
وجود دارد. یکی از مشتریانی که برای خرید لوازم التحریر 
فرزندش به بازار رفته در مورد قیمت ها به ایلنا گفته: اگرچه 
قیمت برخی از محصولات ارزان است اما کیفیت بالایی 
ندارند و به عنوان مثال دفتری که قیمت آن ارزان است تعداد 
صفحات کمتری دارد و باید چند دفتر بخریم که قیمت 

همان دفتر لوکس می شود.
او ادامه داده: دیگر محصولاتی هم که به نوعی ارزان است 
مانند کیف، جامدادی، لیوان و... از اجناس کیفیت پایین 
هستند و برای استفاده 9 ماه سال تحصیلی دانش آموزان 
مناسب نیست. به گفته این خریدار بسیاری از خانواده هایی 
که چند فرزند دانش آموز دارند به ناچار به خرید اجناس 
ارزان تر روی می آورند تا بتوانند لوازم مورد نیاز را برای آغاز 
سال تحصیلی فرزندان خود مهیا کنند. یکی از فروشندگان 
بازار لوازم التحریر هم در مورد تب بازار لوازم التحریر گفته: 
لوازم التحریر بر اساس جنس و کیفیت، قیمت های مختلفی 
دارد و به عنوان مثال دو عدد دفتر دویست برگ با قیمت  
200هزار تومان تا 400هزارتومان قابل خریداری است. به 
گفته او برای خرید اجناسی که کیفیت تقریبا بالایی دارند 
هزینه چند برابری باید پرداخت کرد و قیمت ها نسبت به  

سال گذشته افزایش یافته است. 
این فروشنده در مورد مشتریان هم توضیح داده: 
مشتریانی که یک فرزند دانش آموز و یا شرایط مالی بهتری 
دارند تمایل بیشتری به خرید اجناس با کیفیت دارند و اما 
آنهایی که دو فرزند دانش آموز و یا شرایط مالی خوبی ندارند 
ترجیح می دهند اجناس ارزان تر و یا کمتر خریداری کنند. 
رضا که سابقه بیش از 15 سال فروش لوازم التحریر دارد 
درباره تغییرات بازار گفته: با افزایش قیمت ها بازار لوازم 
التحریر هم گران شد و در چند سال گذشته خانواده ها با 
500 تا 700 هزار تومان خرید کامل لوازم التحریر انجام 
می دادند اما امروز با این مبلغ تنها می توانند چند قلم مورد 

نیاز فرزندشان را تامین کنند.
او ادامه داده: بسیاری از دانش آموزان که در رشته های 
هنرستان مشغول به تحصیل هستند هزینه های بالاتری را 
باید بپردازند وخرید تجهیزات در رشته های هنر، گرافیک 
و... بالاتر است. در کنار افزایش قیمت لوازم التحریر پوشاک 
مدارس نیز افزایش قیمت داشته است به گفته عضو اتحادیه 
تولید و صادرات پوشاک قیمت انواع لباس فرم مدارس در 

دوره دبستان 40 تا 50 درصد افزایش داشته است.
بر این اساس حداقل قیمت روپوش و شلوار مدارس برای 
پسران از 550 و دختران 600 هزار تومان است که این قیمت 
برای ساده ترین طرح لباس مدارس است و لباس های لوکس 
مدارس به یک میلیون و 400  هزار تومان هم می رسد. 
این درحالی است که کیفیت فرم مدارس بارها مورد انتقاد 

خانواده ها قرار گرفته است.

گرانی 
نهایت سعی و تلاش مردم برای این است که بتوانند بدون 
هیچ مشکلی زندگی کنند؛ اما گرانی بیش از حد و سرسام آور 
هزینه های زندگی همچنین درآمدهای پایین و کاهش قدرت 
خرید باعث اضطراب و نگرانی قشر متوسط و پایین جامعه 
شده و بعضا به بیماری های روحی و روانی دچار شده اند که رفع 
این مشکلات نیاز به مدیریت برنامه ریزی مسئولان و دولت 

دارد تا راهی برای نجات مردم از گرانی پیدا کنند. 
شاکر از اسلامشهر

تسهیلات کارگران
من یک کارگر هستم چرا برای ما کارگران هیچ تسهیلاتی 
وجود ندارد آیا ما جزو مردم ایران حساب نمی شویم؟ آیا اگر 
جامعه کارگر نداشته باشد امور مربوط به کشور می چرخد؟ 
مسئولان کشور باید قبول داشته باشند که اگر کارگران 
نباشند مملکت کلا می خوابه پس چرا هیچ کسی به فکر 
کارگران نیست و هیچ تسهیلاتی به آنها داده نمی شود. هر 
تسهیلات و هر امکاناتی که هست به کارمندان و فرهنگیان 

می دهند جا دارد مسئولان در این مورد تجدید نظر کنند. 
یک کارگر از تهران

پارک خودرو
در میدان بازار دوم و خیابان مدائن نازی آباد اکثر ماشین ها 
دوبله پارک می کنند و مشکلاتی را برای مغازه دار ها و افراد 
عادی ایجاد کرده اند از مسئولان راهنمایی و رانندگی 

درخواست رسیدگی به این موضوع را داریم. 
اسدی از تهران 

آرمان ملی: شاید کمتر کسی نسبت به سرایت 
روزهای تیره کشور از شنزارهای خوزستان و خاک نرم 
بلوچستان به زمین های سبز شمال و پایتخت و بقیه 
کلانشهرها احساس نگرانی کرده باشد؛ به تعداد انگشتان 
دست که اگر این نگرانی وجود داشت بی شک امروز 
کشور اینگونه درگیر پدیده مسری گرد و غبار نمی شد. 
البته کارهایی هم انجام شده مثل مالچ پاشی هایی که 
می گفتند در دوران ریاست جمهوری محمد خاتمی از 
سرگرفته و دوران ریاست محمود احمدی نژاد متوقف شد؛ 
ابتدایی ترین کاری که فعالان محیط زیست نسبت به ضرر 
و زیانش اخطار و هشدارهایی داده اند. این مالچ های حاصل 
از فرآورده های نفتی را روی زمین های خشک می پاشیدند 
تا هنگام طوفان و وزش بادهای شدید، گرد و خاک را 
بلند نکند. همین محصولات مخرب محیط زیست را هم 
نپاشیدند در دورانی که مجوز حفر چاه های غیر قانونی برای 
برداشت بیش از پیش آب های زیرزمینی صادر شد تا نشان 
داده شود دولت به فکر مردم و آینده آن هاست.  اما برداشت 
آب های زیرزمینی یکی از دلایل خشکسالی بوده؛ نبود 
زیرساخت های مناسب در حالی که هیچ تلاشی برای به روز 
رسانی و ساخت سیستم های هدایت کننده آب سیلاب ها 
صورت نگرفت و بودجه ای برای اموراتی که به آینده یک 
سرزمین و همه مردمش مربوط می شوند، صرف نشد، 
زمین ها را خشک تر از پیش و سرزمین را بی آب تر از گذشته 
کرد.  اما گرد و غبار از آن مواردی نیست که اثراتش و 
تبعاتش جلوی چشم مردم نباشد؛ روز به روز بیشتر و بیشتر 
شد و هر روز در منطقه جدیدتری خودنمایی و طوفان بپا 
کرده تا جایی که مسئولان پس از کش و قوس ها و نظرات 
بسیار درباره منشأ های داخلی و خارجی )که جملگی البته 
تمرکزشان بر منشا خارجی بود( تصمیمی به برگزاری 
اجلاسی بین المللی در تهران گرفتند تا بلکه با همکاری 
کشورهای منطقه بتوانند گرهی از این کلاف دامنگیر 
در هم پیچیده گرد و غبار حل کنند. هرچند منتقدان به 
برگزاری این نوع اجلاس ها می گویند که مشکل گرد و غبار 
صرفا با برپایی چند نشست و ایراد سخنرانی حل نمی شود 
اما اگر واقعا استفاده از تجربیات کشورهای دیگر در دستور 
کار قرا گیرد و بعد از آن هم همکاری هایی متناسب اعمال 
و اجرایی شود، شاید بتواند به کورسوی امیدی برای رفع 
یا لااقل جلوگیری از پیشرفت و همه گیری گرد و غبار در 

کشور بدل شود. 

به گزارش »آرمان ملی«، دیپلماسی محیط زیستی 
دولت باید فعال تر باشد و البته در کنار آن، تجهیزات لازم 
از نظر نیروی انسانی و دانش فنی و غیره هم مورد توجه و 
در اولویت قرار بگیرد. از سوی دیگر، مشارکت  کشورهای 
همسایه مهم است برای نمونه کشورهای آسیای شرقی 
مشکل گرد و غبار را دارند. البته به شکل غبار حاصل از 
آتش سوزی جنگل ها که ظرف یک دهه همکاری مشترک 
بین چین و ژاپن و کره جنوبی و فیلیپین و سایر کشورهای 
محدوده، از طریق مشارکت جمعی به این نقطه رسیده اند 
که هم در بحث مبارزه با منشأ و هم پیش بینی و هشدار آن 
موفق عمل کنند؛ تجربه موفقی که در آسیا وجود دارد و به 
گفته کارشناسانی که پیش از برگزاری اجلاس مذکور در 
تهران، با »آرمان ملی« گفت وگو کرده بودند، ما باید در 

مناطق خودمان از این تجربه استفاده کنیم. 
اما روز گذشته خبری منتشر شد، در مورد کشور چین 
که حکایت از همکاری با ما در حوزه های زیست محیطی 
و البته همین گرد و غبارها می کرد. رئیس آکادمی ملی 
جنگلداری چین، گفت که دولتشان در نظر دارد که یک 
مرکز چندملیتی را برای اجرای پروژه های مقابله با گرد 
و غبار راه اندازی کند که در طول گزارش به جزئیات آن 

می پردازیم. 

   تجربیات چینی در زمینه گرد و غبار
در حاشیه اجلاس بین المللی مقابله با طوفان های 
ماسه و گرد و غبار درباره مهم ترین اقدامات انجام شده در 
کشور چین برای مقابله با بیابان زایی صحبت هایی از طرف 

نماینده چینی حاضر، مطرح شد. 
ون تائو، رئیس آکادمی ملی جنگلداری و منابع طبیعی 
چین، ابتدا به طرح »دیوار سبز بزرگ« اشاره کرده که 
به گفته او بزرگ ترین برنامه جنگلکاری اجراشده توسط 
بشر در جهان است که از 45 سال قبل یعنی سال 197۸ 
آغاز شده است و در مناطق بیابانی شمال کشور چین 

اجرا می شود.  سپس با بیان این مطلب که چین یکی از 
کشور های پیشرو در زمینه مقابله با بیابان زایی و طوفان های 
گرد و غبار محسوب می شود، ادامه داده که و دولت چین 
آمادگی دارد که در این زمینه هم به ایران و هم به کشور های 
عربی منطقه خاورمیانه کمک کند تا آثار مخرب ناشی از 
طوفان های شن در این کشور ها کاهش یابد.  او با تاکید بر 
اینکه که دولت چین در نظر دارد که یک مرکز چندملیتی 
را برای اجرای پروژه های مقابله با گرد و غبار با مشارکت 
کشور های عربی منطقه خاورمیانه راه اندازی کند، اظهار 
امیدواری کرده که »بعد از تشکیل این مرکز بتوانیم با دولت 
جمهوری اسلامی ایران نیز همکاری های نزدیک تری در 
زمینه مقابله با گرد و غبار داشته باشیم.« او همچنین از 
طرف دولت چین وعده داده که آمادگی دارد که تجربیات 
خود در زمینه مقابله با بیابان زایی و کانون های گرد و غبار 
را در اختیار دیگر کشور ها از جمله ایران و سایر کشور های 
منطقه خاورمیانه بگذارد.  تائو توضیحاتی هم درباره طرح 
دیوار سبز داده با این مضمون که دولت چین علاوه بر 
برنامه ریزی برای اجرای این طرح، از ابتدای سال 2021 
به برنامه جهانی کاشت یک تریلیون درخت نیز پیوسته 
است، همچنین قرار است در قالب این طرح تا پایان سال 
20۳0، 70 میلیارد نهال در مناطق مختلف چین کاشته 
شود. رئیس آکادمی ملی جنگلداری و منابع طبیعی چین 
ادامه داده که برنامه کاشت 70 میلیارد نهال در چین نیز 
مانند طرح »دیوار سبز بزرگ« عمدتا در مناطق بیابانی 
کشور چین و با هدف مقابله با بیابان زایی و کانون های 
گرد و غبار اجرا خواهد شد، اما محل های اجرای این دو 
طرح با یکدیگر متفاوت است.  او افزوده: این برنامه تا سال 
2050 ادامه دارد و با اجرای آن، سطح پوشش جنگلی 
شمال چین از پنج درصد به 15 درصد افزایش خواهد 
یافت. این برنامه به صورت مستقیم توسط شی جین 
پینگ - رئیس جمهوری چین - حمایت می شود و در 6 
ژوئن )16 خرداد( امسال، جلسه ای با حضور او به منظور 
اصلاح برنامه ها و ارتقای سطح منابع مالی مورد نیاز برای 

اجرای این طرح برگزار شد. 
بد نیست در انتهای این استفاده از تجربیات چینی)که 
البته باید منتظر نتایج آن ماند(، به این نکته هم اشاره 
کنیم که بحث همکاری با کشورهایی که رابطه  سیاسی 
مسئولانمان با آن ها خوب بوده یا بهتر شده در زمینه های 
محیط زیستی هم مورد نظر کارشناسان زیست محیطی 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 شهرداری به خانه های
 ۲5 متری پروانه نمی دهد

مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر 
تهران پیش از آغاز یکصد و هفتاد و ششمین 
جلسه دوره ششم شورای اسلامی شهر تهران 
در جمع خبرنگاران درباره دستورکارهای جلسه 
دیروز پارلمان شهری پایتخت درباره ساخت 
خانه های 25 متری در تهران واکنش نشان 
داد و گفت: شهرداری به هیچ وجه برای ساخت 
خانه های 25 متری پروانه صادر نخواهد کرد. 
خانه های 25 متری یعنی خانه های تک نفره و 
ساخت این خانه ها، تبعات اجتماعی بالایی خواهد 
داشت و نتیجه خوبی ندارد. فرهنگ ما اجازه 
نمی دهد که در چنین فضاهایی زندگی کنیم. او 
افزود: ما خانه های کوچک داریم، اما به طور کلی 
ساخت خانه های کوچک مقیاس به خصوص آنچه 
به عنوان خانه های 25 متری مطرح می شود، به 
هیچ عنوان صحیح نیست و مدیریت شهری 

تهران با آن مخالف است. 

 کمک هلال احمر ایران
به سیل زدگان لیبی

پیرحسین کولیوند، رئیس جمعیت هلال 
احمر با ارسال پیام رسمی  به رئیس جمعیت 
هلال احمر لیبی از آمادگی هلال احمر کشورمان 
برای اعزام تیم های امدادی و درمانی برای کمک 
به سیل زدگان شهر درنا و متاثرین از طوفان دانیل 

در این کشور خبر داد. 
از  پیش  احمر کشورمان  جمعیت هلال 
این آمادگی خود برای کمک به زلزله زدگان 
در مراکش را نیز با ارسال نامه ای رسمی به 
نایب رئیس جمعیت هلال احمر این کشور اعلام 
کرده بود. همچنین شماره  حساب هایی برای 
کمک به زلزله زدگان این کشور نیز اعلام شده بود. 

تخفیف به رزمندگان 
در جلسه علنی شورای شهر تهران، طرح 
یک فوریت الحاق یک بند به تبصره یکم ماده 
واحده مصوبه نظام یکپارچه بلیت الکترونیک 
حمل  ونقل عمومی شهر تهران تصویب شد. 
مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر 
تهران در جریان تصویب این مصوبه گفت: مطابق 
قانون برنامه ششم توسعه، باید هم جانبازان و 
هم رزمندگانی که حداقل 6 ماه در جبهه های 
جنگ حضور داشتند، از تخفیف وسایل نقلیه 
عمومی برخوردار شوند. این اقدام پیش از این 
به طور کامل انجام نشده بود، البته در حال حاضر 
جانبازان و کسانی که کارت منزلت دارند، از 
مزایای مربوطه بهره مند می شوند. گفتنی است، 
طرح یک فوریت الحاق یک بند به تبصره یکم ماده 
واحده مصوبه نظام یکپارچه بلیت الکترونیک 
حمل ونقل عمومی شهر تهران با هدف اعطای 
تخفیف به رزمندگان برای استفاده از ناوگان 
حمل ونقل عمومی پایتخت با 1۸ رای موافق 

اعضای شورا به تصویب رسید. 

وضعیت ناایمن  بیمارستان ها
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 
1۳، مهدی بابایی رئیس کمیته ایمنی و مدیریت 
بحران شورای اسلامی شهر تهران درباره وضعیت 
ساختمان های ناایمن این منطقه اظهار کرد: 
فهرست ساختمان های ناایمن اعلام شده به 
ناایمنی از نظر حریق اشاره دارد، افزود: یک 
بیمارستان از نظر ناایمنی حریق به زودی از 
یک  در  اما  می شود،  خارج  ناایمن  حالت 
بیمارستان دیگر به رغم مکاتبات و اخطارها 
اقدام خاصی انجام نشده است. بابایی، با بیان 
اینکه وجود انبار و دپوی نامناسب کالا در این 
بیمارستان از سوی کارشناسان ایمنی گزارش 
شده است، تأکید کرد: این بیمارستان که 15۳ 
هزار متر مربع وسعت دارد، 6 بار اخطار دریافت 
کرده است. رئیس کمیته ایمنی و مدیریت 
بحران شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به 
اینکه بسیاری از بیمارستان ها از وضعیت ایمنی 
مناسبی برخوردار نیستند، به حادثه سینا 
اطهر اشاره کرد و از وزارت بهداشت و درمان 
خواست نسبت به ایمن سازی بیمارستان ها 
اقدامات لازم و عملی را برنامه ریزی و اجرا 
کند. مهدی بابایی با بیان اینکه در حوزه ایمنی 
بیمارستان ها باید دادستانی ورود کند، گفت: در 
صورت عدم برنامه ریزی مناسب برای ایمن سازی 
بیمارستان ها، باید با مکاتبات خواستار ورود 

دادستانی شویم. 

 تلخکامی مردم
 با نمایشگاه شیرینی 

اعضای شورای شهر تهران با انتقاد نسبت به 
برگزاری نمایشگاه شیرینی و شکلات در محل 
برگزاری نمایشگاه های بین المللی در خیابان 
سئول انتقاد تاکید کردند: نمایشگاه های بزرگ 
نباید در این مجموعه برگزار شود، چراکه تشدید 
ترافیک در پایتخت را به همراه دارد. ناصر امانی، 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورا، گفت: از 
شنبه تا دوشنبه این هفته نمایشگاه شیرینی 
و شکلات در محل برگزاری نمایشگاه های 
بین المللی برگزار شد، اما کام ده ها هزار نفر که 
در بزرگراه شهید چمران، مدرس و خیابان سئول 
تردد می کردند و ساعت ها در ترافیک سرگردان 
بودند، تلخ شد. تاکنون رئیس شورا دو بار تذکر 
درست و تندی به دولت داده است، اما کسی توجه 
نمی کند. چقدر پول برگزاری نمایشگاه ها برای 
دولت ارزش دارد که این میزان نارضایتی برای 

مردم در این شرایط ایجاد می کنند؟ 

رئیس آکادمی ملی جنگلداری چین، گفته 
دولت متبوعشان در نظر دارد که یک مرکز 
چندملیتی را برای اجرای پروژه های مقابله 

با گرد و غبار در ایران راه اندازی کند

زنگ خطر انتقال ریزگردهای شیمیایی به صدا درآمده

میانکاله در غبار
گردوخاک گسترده از روز گذشته به استان 
مازندران نفوذ کرد و دید افقی در برخی مناطق 
استان را به محدوده 1000 متر کاهش داد. 
اداره کل هواشناسی مازندران اعلام کرده است 
که گرد و خاک از صحرای قره قوم ترکمنستان 
نفوذ کرده و بخش هایی از مناطق شرق تا مرکز 
استان را تحت تأثیر قرار داده است. کارشناسان 
معتقدند که این مساله زنگ هشداری در مورد 
وضعیت میانکاله است. وضعیتی که خبر کلنگ 
زنی مجتمع پتروشیمی در این منطقه شرایط 
آن را شکننده کرد. البته هرچند سازمان محیط 
زیست بارها اعلام کرده مجوزی برای احداث 
پتروشیمی نخواهیم داد ولی شواهد گاهی موید 
اتفاقاتی دیگر از سوی برخی مسئولان استان 
مازندران است. میانکاله به این دلیل که هم 
پناهگاه حیات وحش است و هم توسط یونسکو 
به عنوان ذخیره گاه زیست کره ثبت شده و 
هم در کنوانسیون رامسر به عنوان یک تالاب 
بین المللی معرفی شده است، ارزش بالایی از نظر 
ملی و بین المللی دارد. اما این تالاب در سال های 
گذشته به دلایل مختلفی از جمله خشکسالی 
و بحران آب، آتش سوزی ، شکار بی رویه و… 
از همیشه وضعیت حساس تری پیدا کرده و 
ممکن است با کوچک ترین تلنگری شرایط 
آن به شدت حاد شود و احداث پتروشیمی 

در این منطقه موضوعی است که می تواند این 
تالاب را تا مرز نابودی بکشاند. اما خبرگزاری 
مهر به خطر جابه جایی آلودگی های شیمیایی 
در میانکاله با راه اندازی مجتمع پتروشیمی 
اشاره کرده و متصور شده که پتروشیمی در 
میانکاله راه اندازی و فعال شود و طوفان های گرد 
و غبار هم به دلیل تغییرات اقلیمی و جابه جایی 
گرد و خاک از سمت ترکمنستان و …گریبان 
این منطقه را بگیرد. به اعتقاد کارشناسان، 
آنچه مسلم است به شماره افتادن نفس های 
شهروندان نه فقط در مازندران بلکه هر شهر 
دیگری که ناخواسته میزبان گرد و غبارهای 
آلوده به مواد شیمیایی باشد. همچنین گونه های 

گیاهی و حیات وحش هم از این آسیب در امان 
نخواهند بود و همه این موضوعات حکایت از 
توجه بیشتر به این منطقه دارد. بد نیست بدانید 
که علیرغم پیگیری رسانه ها و مدیران محیط 
زیستی نشانه ها موید اقدامات سرمایه گذار برای 
اجرای پروژه میانکاله است. به گفته مردم محلی 
به صورت چراغ خاموش فعالیت های عمرانی و 
اجرایی در میانکاله ادامه دارد . در آخرین اظهار 
نظرها هم سمیه رفیعی، رئیس فراکسیون 
محیط زیست مجلس شورای اسلامی در 
موضوع پتروشیمی میانکاله گفت: نخستین 
بار در دولت نهم طرحی به نام پتروشیمی و 
پالایشگاه مازندران به سازمان حفاظت محیط 

زیست آمد که لابی های بسیار سنگینی پشت 
آن بود و افراد صاحب نفوذی پیگیر آن بودند. 
در آن زمان جلسات مختلفی برگزار شد و قرار 
شد که حتماً با آن مخالفت شود. رفیعی تصریح 
کرد: در اینجا سازمان منابع طبیعی در دولت 
یازدهم یک ترک فعل واضح را انجام داده است 
اما متعجبم که چه در فضای رسانه، چه حقوقی 
و دولت کسی پیگیر این ترک فعل نیست. او 
گفت که: البته ما در مجلس پیگیر این ترک فعل 
هستیم. همچنین زمینی به پتروشیمی میانکاله 
تخصیص داده شده جزو مراتع درجه یک کشور 
ماست که از ارزش بسیار بالایی برای کشور ما 
برخوردار است و متعجبم که چگونه این اراضی 

را به سرمایه گذار داده اند.
به گفته مسئولان، این پروژه 92 هکتار زمین 
تخصیص داده شده درحالی که دیگر پروژه های 
پتروشیمی با تولید بالاتر زمین بسیار کمتری 
اختصاص داده شده و منابع طبیعی و امور 
اراضی درباره علت این واگذاری زمین باید 
پاسخگو باشند. اما در حال حاضر به دلیل نفوذ 
گرد و غبار به شمال کشور موضوع میانکاله 
دوباره داغ شده و اکنون باید دید تصمیم های 
نهایی درباره این منطقه به عنوان ذخیره گاه 
زیست کره چه خواهد شد و آیا خطر از میانکاله 

دور می شود.

نماینده مقیم UNDP در ایران گفته: در 10 سال 
گذشته، دولت ژاپن مشارکت سخاوتمندانه ای را در طرح 
جهانی حفاظت از تالاب های ایران انجام داده و سالانه یک 
میلیون دلار به این طرح کمک کرده است.  در دهه های 
گذشته »نهاد بین المللی UNDP« که از آن تحت عنوان 
»برنامه توسعه ملل متحد« یا »برنامه عمران ملل متحد« 
یاد می شود و یکی از زیرمجموعه های سازمان ملل به حساب 
می آید، در اجرای پروژه های محیط زیستی گوناگونی با 
دولت جمهوری اسلامی ایران همکاری کرده که از جمله 
آنها می توان به »طرح جهانی حفاظت از تالاب های ایران« 
به ویژه با هدف نجات دریاچه ارومیه اشاره کرد که با حمایت 
مالی دولت ژاپن اجرا شده است.   کلودیو پروویداس، 
نماینده مقیم UNDP در ایران، در این خصوص که 

تحریم ها چه مشکلاتی را برای حفاظت از محیط زیست و 
مقابله با آثار مخرب ناشی از تغییرات اقلیمی در کشورمان 
ایجاد کرده است به ایلنا توضیح داده که »تحریم ها در هر 
زمانی می تواند بر هر کشوری تاثیر منفی بگذارد و شرایط 
مالی را برای حفاظت از محیط زیست دشوار کند؛ البته در 
سال های اخیر ایران مثل بیشتر کشورها موفق شده است که 
کمک های مالی جهانی را دریافت کند، ولی قطعا تحریم ها 
دریافت این کمک ها را برای ایران دشوارتر کرده و کاهش 
میزان دریافت کمک های بین المللی را در چند سال گذشته 
به همراه داشته است.« به گفته او: در کشورهایی مثل ایران 
که به شدت تحت تاثیر تغییرات اقلیمی قرار دارند، میزان 
کمک های مالی جهانی که برای مقابله با تبعات تغییر 
اقلیم به ایران می رسد، نسبت به مشکلات متعددی که 

این پدیده برای این کشور به وجود آورده است، در حداقل 
ممکن قرار دارد و مقدار کمک ها به اندازه ای نیست که 
بتواند تاثیر مهمی بر کاهش معضلات ناشی از تغییر اقلیم 
بر ایران بگذارد. این در حالی است که ظرفیت های فراوانی 
برای اجرای پروژه های مورد نیاز ایران به منظور مقابله با آثار 
منفی ناشی از تغییرات اقلیمی وجود دارد که برای انجام آنها 

باید کمک های مالی بیشتری جذب شود.

ژاپن سالانه یک میلیون دلار به ایران کمک کرده!
نماینده UNDP در ایران در خصوص طرح جهانی حفاظت از تالاب ها: 

»آرمان ملی« با توجه به بالاگرفتن پدیده گرد و غبار ، همکاری با کشورهای صاحب تجربه را از نظر گذرانده؛ »آرمان ملی« با توجه به بالاگرفتن پدیده گرد و غبار ، همکاری با کشورهای صاحب تجربه را از نظر گذرانده؛ 
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